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REVISTA PRESEI 
 

 Sindicat: Românii, obligaţi să fie cobai pentru măsuri netestate nicăieri în lume 
Sindicatele au început ofensiva mediatică faţă de propunerea Guvernului de a muta contribuţiile sociale exclusiv 
în sarcina angajaţilor. Mesajul lor este clar: măsura pregătită de autorităţile centrale va micşora veniturile 
salariaţilor şi, în plus, aşa ceva nu se întâmplă nicăieri în Uniunea Europeană. 
Pentru început, reprezentanţii Blocului Naţional Sindical vor sesiza mai multe instituţii europene şi internaţionale, 
printre care Comisia Europeană, Parlamentul European şi Fondul Monetar. Următorul pas va fi declanşarea 
protestelor, luna viitoare. 
„Această translatare a contribuțiilor pe angajat va duce la o măsură care le va afecta veniturile nete. Patronii prin 
definiţie au un obiectiv: de a-şi maximiza profitul, activităţile economice nu sunt opere caritabile. Care a fost 
principalul instrument la care au recurs conducătorii de firme atunci când au vrut să-şi îmbunătăţească indicatorii 
economici? Au redus cheltuielile cu forţa de muncă. Asta fac angajatorii”, a spus Dumitru Costin, preşedintele 
BNS. 
Blocul Naţional Sindical a lansat campania „NU experimentelor sociale pe români”, cerând cât mai multor 
persoane să semneze petiţia. 
Liderii BNS mai spun că românii sunt „obligaţi să fie cobai pentru măsuri şi politici netestate nicăieri în lume”. 
„Considerăm această decizie a actualului Guvern de a transfera integral în sarcina salariaţilor responsabilitatea 
finanţării sistemului de pensii şi asigurări de sănătate ca fiind o măsură incoerentă, hazardată şi total 
defavorizantă faţă de cel în slujba căruia ar trebui să fie guvernanţii: poporul român”, au declarat liderii BNS. 
„Campania se doreşte un semnal de alarmă care ar putea să deturneze aplicarea acestei iniţiative, având şi 
componenta iniţiativei de modificare a legislaţiei ce defineşte evaziunea fiscală. Solidaritate, responsabilitate 
socială, echitate, echilibru - sunt principii de bază statuate în Convenţiile şi Recomandările Organizaţiei 
Internaţionale a Muncii, dar şi în Tratatele şi reglementările europene. Din păcate, ca multe alte caracteristici ale 
unei societăţi democratice mature şi dezvoltate, ele nu reprezintă o preocupare pentru clasa politică din România. 
În nicio ţară din Europa finanţarea sistemului de securitate socială nu se asigură exclusiv de către angajat, pentru 
că vorbim de solidaritate şi de responsabilitate socială asumată în mod echilibrat între angajat şi angajator. 
Practica europeană arată o asumare împreună – angajat şi angajator – a finanţării sistemului de securitate 
socială”, mai spun liderii BNS. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 CNS „Cartel Alfa” anunță miting în fața Guvernului și pichete la prefecturi 
Confederaţia Naţională Sindicală „Cartel Alfa” anunţă organizarea unor acţiuni de pichetare la sfârşitul lunii 
septembrie, în faţa prefecturilor de judeţ, precum şi un miting în Piaţa Victoriei din Capitală, în data de 4 
octombrie. Sindicaliştii spun că dacă Executivul îşi menţine propunerea de transfer al contribuțiilor sociale de la 
angajator la angajat ar putea avea loc un „conflict social de amploare”. 
În primă etapă, în perioada 25-29 septembrie vor avea loc acţiuni de pichetare sau mitinguri în faţa prefecturilor 
de judeţ, precum şi solicitări pentru convocarea Comisiilor de dialog social judeţene pentru înaintarea şi 
susţinerea revendicărilor. 
De asemenea, în 4 octombrie va avea loc un miting în Piaţa Victoriei din Capitală, începând cu orele 11.00. 
„În cazul în care Guvernul menţine propunerea de transfer al taxelor sociale de la angajator la angajat în 
propunerea de buget pentru 2018, se vor constitui premisele pentru declanşarea unui conflict social de 
amploare”, subliniază CNS „Cartel Alfa”. 
Sindicaliştii sunt nemulţumiţi de propunerea Guvernului de a transfera plata taxelor sociale de la angajator la 
angajat şi spun că lucrătorii vor suporta consecinţele negative ale acesteia. 
„Plata contribuţiilor sociale exclusiv de către angajat nu este aplicată în nicio ţară UE. Dimpotrivă, în cele mai 
multe ţări, cota suportată de angajator este mai mare decât cea plătită de lucrători, deoarece companiile au şi o 
răspundere socială. Această distribuţie asigură o repartizare echitabilă a creşterii economice între capital şi 
lucrători, iar transferul integral al contribuţiilor către lucrători va debalansa acest echilibru”, spun sindicaliştii. 
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Ei consideră că astfel vor scădea veniturile nete din muncă şi ar împiedica salariatul să beneficieze de facilităţi 
fiscale care îi sunt destinate, cum ar fi reducerea impozitului pe salariu de la 16% la 10%. De asemenea, mai 
spun ei, angajatorii nu vor mai avea nicio răspundere socială, prin eliminarea contribuţiei pentru accidente de 
muncă şi boli profesionale. 
"Calitatea locurilor de muncă în România este dintre cele mai scăzute din UE. Desfiinţarea contribuţiei pentru 
concedii medicale înseamnă că salariaţii vor suporta plata concediilor medicale, iar eliminarea contribuţiei 
pentru creanţe salariale lasă descoperiţi lucrătorii în cazul insolvenţei companiei, fără să-şi mai poată recupera 
salariile. Toate acestea ar determina o modificare radicală a legislaţiei specifice, ceea ce este de natură să ducă la 
un conflict de norme cu legislaţia internaţională (Convenţii OIM ratificate sau directive EU)”, precizează sindicatul, 
adăugând că desfiinţarea contribuţiei pentru şomaj presupune că şomajul va fi suportat integral de stat. 
„Considerăm că această soluţie originală a guvernului va da peste cap întreaga piaţă a muncii, cu consecinţe 
deosebit de grave prin creşterea presiunii fiscale pe lucrător, instabilitate financiară la nivelul bugetului de stat 
prin scăderea drastică a veniturilor la buget şi prin alocarea suplimentară de la buget pentru unele cheltuieli 
sociale de care îi degrevează pe angajatori”, subliniază CNS „Cartel Alfa”. 
O altă nemulţumire a sindicaliştilor se referă la modificarea legii 62/2011, pentru deblocarea negocierii şi 
încheierii contractelor colective de muncă la toate nivelurile. 
„Efectele negative ale modificării legislaţiei dialogului social din 2011 prin desfiinţarea negocierii colective la nivel 
superior şi restrângerea dreptului la acţiune colectivă au condus la accentuarea inegalităţilor sociale în România, 
la cotele cele mai ridicate din Europa”, arată sindicaliştii. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Ședință la Guvern într-o nouă formulă: Ce decizii pregăteşte premierul Mihai Tudose 
Guvernul va discuta în ședinta de miercuri un proiect de lege, două proiecte de ordonanță, șase proiecte de 
hotărâri și șase memorandumuri. Ședința are loc la o zi după ce noii miniștri de la Apărare și Economie - Mihai 
Fifor și Gheorghe Șimon - au depus la Palatul Cotroceni jurământul de învestitură în fața președintelui Klaus 
Iohannis. 
Proiectele de acte normative care ar putea fi incluse pe agenda şedinţei Guvernului României din 13 septembrie 
2017, ora 14.00I. PROIECTE DE LEGI: 
1. PROIECT DE LEGE privind internshipul 
II. PROIECTE DE ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ 
1. PROIECT DE ORDONANŢĂ DE URGENŢĂ cu privire la rectificarea bugetului de stat pe anul 2017 
2. PROIECT DE ORDONANŢĂ DE URGENŢĂ pentru rectificarea bugetului asigurărilor sociale de stat pe anul 2017 
III. PROIECTE DE HOTĂRÂRI 
1. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind stabilirea condiţiilor pentru comercializarea produselor pentru construcţii 
2. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea unor măsuri pentru realizarea stocurilor de siguranţă ale Sistemului 
Electroenergetic Naţional în ceea ce priveşte combustibilul lignit 
3. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru aprobarea Acordului dintre Guvernul României şi Guvernul Republicii 
Democratice Socialiste Sri Lanka cu privire la eliminarea obligaţiei vizei pentru titularii de paşapoarte diplomatice, 
semnat la Bucureşti, la 29 iunie 2017 
4. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2017 al Societăţii 
Comerciale "Institutul de Cercetări în Transporturi - INCERTRANS" S.A., aflată sub autoritatea Ministerului 
Cercetării şi Inovării 
5. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind trecerea unui imobil aflat în proprietatea privată a statului şi administrarea 
Ministerului Tineretului şi Sportului în domeniul public al statului şi administrarea Ministerului Tineretului şi 
Sportului şi darea acestuia în folosinţă, cu titlu gratuit Federaţiei Române de Atletism 
6. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind actualizarea valorii de inventar şi modificarea datelor de identificare ale unui 
imobil aflat în domeniul public al statului şi în administrarea Ministerului Tineretului şi Sportului- Direcţia 
Judeţeană pentru Sport şi Tineret Brăila, şi transmiterea lui din domeniul public al statului şi administrarea 
Ministerului Tineretului şi Sportului-Direcţia Judeţeană pentru Sport şi Tineret Brăila, în domeniul public al 
Municipiului Brăila 
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IV. MEMORANDUMURI 
1. MEMORANDUM cu tema: 
- Aprobarea negocierii şi semnării de România a Protocolului privind agricultura şi dezvoltarea rurală durabilă la 
Convenţia Cadru privind protejarea şi dezvoltarea durabilă a Carpaţilor 
- Formularea de către România, cu ocazia semnării Protocolului, a unei declaraţii interpretative privind aria de 
aplicare teritorială a Protocolului 
2. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea organizării de concursuri sau examene pentru ocuparea posturilor 
vacante din Ministerul Sănătăţii, precum şi din instituţii aflate în subordinea sa 
3. MEMORANDUM cu tema: Procesul de privatizare a Societăţii de Producere a Energiei Electrice în Hidrocentrale 
Hidroelectrica S.A 
4. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea negocierii şi semnării Acordului între Ministerul pentru Mediul de Afaceri, 
Comerţ şi Antreprenoriat şi Ministerul Economiei şi Dezvoltării din Turkmenistan cu privire la colaborarea în 
domeniul economic 
5. MEMORANDUM cu tema: Deschiderea Centrului de Informare al României de la Slatina/ Solotvino Ucraina în 
trimestrul IV-2017 şi iniţierea demersurilor în vederea deschiderii Centrelor de Informare ale României de la Bor 
(Serbia/Valea Timocului) şi Korcea (Albania) 
6. MEMORANDUM cu tema:Transmiterea unei cereri către Consiliul Local al Municipiului Galaţi în scopul adoptării 
de către acesta a unei hotărâri privind trecerea unui teren din domeniul public al municipiului Galaţi în domeniul 
public al statului 
V. NOTE 
1. NOTĂ cu privire la Programul legislativ al Guvernului pe anul 2017, actualizat 
2. NOTĂ cu privire la Lista priorităţilor legislative ale Guvernului pentru cea de-a doua sesiune ordinară 
parlamentară a anului 2017 
VI. PUNCTE DE VEDERE 
1. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă privind modificarea şi completarea Legii 
educaţiei naţionale nr. 1/2011, iniţiată de domnul senator PSD Eugen Teodorovici (Plx. 247/2017) 
2. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă intitulată Lege privind restituirea 
diferenţelor salariale personalului din sectorul bugetar, determinate de măsurile de reduceri salariale dispuse în 
temeiul art. 1 din Legea nr. 118/2010, iniţiată de domnul deputat PSD Tudor Ciuhodaru (Bp. 60/2017) 

proiectele de acte normative care ar putea fi incluse pe agenda 
şedinţei Guvernului României din 13 septembrie 2017, ora 14.00 

I. PROIECTE DE LEGI 
1. PROIECT DE LEGE privind internshipul 
II. PROIECTE DE ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ 
1. PROIECT DE ORDONANŢĂ DE URGENŢĂ cu privire la rectificarea bugetului de stat pe anul 2017 
2. PROIECT DE ORDONANŢĂ DE URGENŢĂ pentru rectificarea bugetului asigurărilor sociale de stat pe anul 2017 
III. PROIECTE DE HOTĂRÂRI 
1. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind stabilirea condiţiilor pentru comercializarea 
produselor pentru construcţii 
2. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea unor măsuri pentru realizarea stocurilor de siguranţă ale Sistemului 
Electroenergetic Naţional în ceea ce priveşte combustibilul lignit 
3. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru aprobarea Acordului dintre Guvernul României şi Guvernul Republicii 
Democratice Socialiste Sri Lanka cu privire la eliminarea obligaţiei vizei pentru titularii de paşapoarte diplomatice, 
semnat la Bucureşti, la 29 iunie 2017 
4. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2017 al Societăţii 
Comerciale "Institutul de Cercetări în Transporturi - INCERTRANS" S.A., aflată sub autoritatea Ministerului 
Cercetării şi Inovării 
5. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind trecerea unui imobil aflat în proprietatea privată a statului şi administrarea 
Ministerului Tineretului şi Sportului în domeniul public al statului şi administrarea Ministerului Tineretului şi 
Sportului şi darea acestuia în folosinţă, cu titlu gratuit Federaţiei Române de Atletism 
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6. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind actualizarea valorii de inventar şi modificarea datelor de identificare ale unui 
imobil aflat în domeniul public al statului şi în administrarea Ministerului Tineretului şi Sportului- Direcţia 
Judeţeană pentru Sport şi Tineret Brăila, şi transmiterea lui din domeniul public al statului şi administrarea 
Ministerului Tineretului şi Sportului-Direcţia Judeţeană pentru Sport şi Tineret Brăila, în domeniul public al 
Municipiului Brăila 
 
IV. MEMORANDUMURI 
1. MEMORANDUM cu tema: 
- Aprobarea negocierii şi semnării de România a Protocolului privind agricultura şi dezvoltarea rurală durabilă la 
Convenţia Cadru privind protejarea şi dezvoltarea durabilă a Carpaţilor 
- Formularea de către România, cu ocazia semnării Protocolului, a unei declaraţii interpretative privind aria de 
aplicare teritorială a Protocolului 
2. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea organizării de concursuri sau examene pentru ocuparea posturilor 
vacante din Ministerul Sănătăţii, precum şi din instituţii aflate în subordinea sa 
3. MEMORANDUM cu tema: Procesul de privatizare a Societăţii de Producere a Energiei Electrice în Hidrocentrale 
Hidroelectrica S.A 
4. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea negocierii şi semnării Acordului între Ministerul pentru Mediul de Afaceri, 
Comerţ şi Antreprenoriat şi Ministerul Economiei şi Dezvoltării din Turkmenistan cu privire la colaborarea în 
domeniul economic 
5. MEMORANDUM cu tema: Deschiderea Centrului de Informare al României de la Slatina/ Solotvino Ucraina în 
trimestrul IV-2017 şi iniţierea demersurilor în vederea deschiderii Centrelor de Informare ale României de la Bor 
(Serbia/Valea Timocului) şi Korcea (Albania) 
6. MEMORANDUM cu tema:Transmiterea unei cereri către Consiliul Local al Municipiului Galaţi în scopul 
adoptării de către acesta a unei hotărâri privind trecerea unui teren din domeniul public al municipiului Galaţi în 
domeniul public al statului 
V. NOTE 
1. NOTĂ cu privire la Programul legislativ al Guvernului pe anul 2017, actualizat 
2. NOTĂ cu privire la Lista priorităţilor legislative ale Guvernului pentru cea de-a doua sesiune ordinară 
parlamentară a anului 2017 
VI. PUNCTE DE VEDERE 
1. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă privind modificarea şi completarea Legii 
educaţiei naţionale nr. 1/2011, iniţiată de domnul senator PSD Eugen Teodorovici (Plx. 247/2017) 
2. PUNCT DE VEDERE 
 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 

 Prima rectificare bugetară pe 2017, aprobată de Guvern 
Guvernul a aprobat prima rectificare a bugetului pe 2017, în ședința de Guvern de miercuri, fiind menținut 
deficitul bugetar de 2,95% din PIB, se arată într-un comunicat de presă al Executivului, remis AGERPRES. 
"Prima rectificare a bugetului pentru 2017 a fost aprobată astăzi de Guvern în condițiile înregistrării unei creșteri 
economice de 5,8% pe primul semestru, ceea ce a determinat o creștere a PIB cu 21,9 miliarde lei, conform 
estimărilor Comisiei Naționale de Prognoză, de la 815,2 miliarde lei la 837,1 miliarde lei. Veniturile bugetului 
general consolidat se majorează, pe sold, cu 1.060,7 milioane lei, cheltuielile bugetului general consolidat se 
majorează, pe sold, cu 1.705,2 milioane lei, iar deficitul bugetar se menține la 2,96% din PIB, potrivit metodologiei 
cash", se arată în document. 
Potrivit acestuia, toate instituțiile publice au asigurate integral fondurile necesare pentru acoperirea cheltuielilor 
de funcționare. 
"De asemenea, prin rectificarea bugetară se asigură plata majorărilor salariale pentru diferite categorii de 
personal din sistemul bugetar aprobate în acest an, extinderea acordării bursei studenților pe toată durata anului 
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universitar, derularea Programului pentru stimularea înființării întreprinderilor mici și mijlocii 'Start-up Nation-
România', începerea selecției beneficiarilor de ajutor de stat având ca obiectiv stimularea investițiilor cu impact 
major în economie, plata în avans a fondurilor de sprijin pentru agricultori", menționează sursa citată. 
Ministerului Sănătății i-a fost asigurată suplimentar suma de 431 milioane lei pentru plata personalului, în 
principal pentru personalul medical din unitățile sanitare. La Ministerul Agriculturii și Dezvoltării Rurale au fost 
majorate fondurile cu 1,8 miliarde pentru schemele de plăți directe pe suprafață. Aceste sume vor asigura integral 
plata în avans pentru înființarea culturilor în anul 2018. Totodată, se va asigura cofinanțarea proiectelor depuse în 
cadrul Programului Național de Dezvoltare Rurală 2014-2020 finanțate din FEADR. 
"La Ministerul Afacerilor Interne s-au alocat suplimentar 1,2 miliarde lei pentru asigurarea drepturilor salariale și 
de pensii militare de stat polițiștilor, asigurarea mentenanței în vederea menținerii în stare operațională a 
aeronavelor, achiziția de echipamente de protecție pentru polițiști. La Ministerul Mediului de Afaceri, Comerț și 
Antreprenoriat s-au alocat suplimentar, în completarea fondurilor europene (500 de milioane lei) pentru 
Programul Start-up Nation, suma de 250 milioane lei. La Ministerul Muncii și Justiției Sociale s-a asigurat suma de 
795 milioane lei aferentă pensiilor și drepturilor de asistență socială. La Ministerul Finanțelor Publice — Acțiuni 
Generale s-a asigurat suma de 2.464 milioane lei pentru prefinanțarea de la bugetul de stat în cazul 
indisponibilității temporare a fondurilor europene", informează Executivul. 
Acesta precizează că rectificarea bugetară nu generează influențe asupra bugetului Ministerului Apărării 
Naționale. 
"Diminuările bugetare au fost operate, în principal, de la Ministerul Dezvoltării Regionale, Administrației Publice și 
Fondurilor Europene (-1.980 milioane lei), Ministerul Transporturilor (-6.249,1 milioane lei), Ministerul 
Comunicațiilor și Societății Informaționale (-303,4 milioane lei), în principal din sumele aferente proiectelor cu 
finanțare din fonduri europene, motivat de aprobarea cu întârziere a bugetului pe anul 2017, întârzierea 
procedurilor de achiziție, ceea ce a condus la un grad redus al execuției bugetare pe primele 8 luni din acest an. La 
ministerele la care au fost operate diminuări ale creditelor bugetare nu au fost reduse corespunzător și creditele 
de angajament, astfel încât să nu fie afectat procesul de contractare a proiectelor finanțate din fonduri europene 
și a lucrărilor de investiții. Diminuarea are în vedere doar creditele bugetare (cash) ce nu mai pot fi utilizate în 
următoarele 4 luni", informează Guvernul. 
De asemenea, în bugetul Ministerului Finanțelor — Acțiuni generale, au fost incluse credite de angajament în 
sumă de 638 milioane lei pentru Programul "Ajutoare de stat pentru finanțarea proiectelor pentru investiții", în 
vederea demarării procesului de selecție a beneficiarilor de ajutor de stat pentru stimularea investițiilor cu impact 
major în economie. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 CSAT se întrunește joi 
Consiliul Suprem de Apărare a Țării se întrunește joi, una dintre temele aflate pe ordinea de zi fiind Strategia 
națională în domeniul prevenirii proliferării armelor de distrugere în masă, după cum a anunțat purtătorul de 
cuvânt al Administrației Prezidențiale, Mădălina Dobrovolschi. 
* Reuniunile CSAT din perioada 2015-2017 (cronologie) 
"Joi, 14 septembrie, începând cu ora 11,00, va avea loc la Palatul Cotroceni ședința CSAT, ședință condusă de 
președintele României. Două elemente care există pe ordinea de zi a acestei ședințe: participarea Armatei 
Române cu o capabilitate navală la o misiune sub conducerea NATO în semestrul II al al anului 2017 și Strategia 
națională în domeniul prevenirii proliferării armelor de distrugere în masă", preciza recent Dobrovolschi. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Val de comisii de anchetă în Parlament 
Aleşii vor înfiinţa o comisie specială pentru problemele din Justiţie, dar şi una care să verifice creşterile de preţ la 
energia electrică. Şi comisia care a anchetat alegerile prezidenţiale din 2009 îşi va prelungi activitatea. 
Conducerea Parlamentului vrea să afle și ce s-a întâmplat și cu arhiva SIPA. Președintele Camerei Deputaților, 
Liviu Dragnea, spunea ieri că își dorește detalii cu privire la acest subiect și vrea să știe cine sunt persoanele care 
au intrat în această arhivă, deși nu erau autorizate să facă acest lucru. 
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O altă comisie urmează să verifice ce s-a întâmplat cu prețul electricității în această vară, după ce o analiză a 
Guvernului a arătat că s-ar putea să existe nereguli la ANRE. 
Birourile Permanente Reunite au aprobat solicitarea PSD-ALDE de înfiinţare a unei comisii speciale prin care să se 
pună în acord deciziile Curţii Constituţionale cu textul Codului penal. 
De asemenea, comisia pentru alegerile din 2009 își prelungește activitatea cu 60 de zile. 
„Având în vedere complexitatea activităţii comisiei parlamentare de anchetă şi faptul că activitatea acesteia a fost 
blocată prin refuzul domnului Augustin Lazăr - procuror general al Parchetului de pe lângă ÎCCJ de a pune la 
dispoziţia comisiei parlamentare de anchetă dosarul nr. 213/P/2017 clasat, în vederea stabilirii adevărului cu 
privire la aspecte ce ţin de organizarea alegerilor din 2009 şi de rezultatul scrutinului prezidenţial, precum şi de 
refuzul doamnei Laura Codruţa Kovesi, Procuror şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie de pe lângă ÎCCJ NA de a 
răspunde la întrebarea dacă a fost prezentă în seara de 6 decembrie 2009 în casa domnului Gabriel Oprea, 
solicităm prelungirea cu încă un termen de 60 de zile a activităţii comisiei în scopul îndeplinirii obiectivelor 
prevăzute în hotărârea de constituire prin propunerea de modificare a Hotărârii Parlamentului României 
nr.39/2017”, se arată în solicitarea de prelungire a termenului, aprobată miercuri de Birourile Permanente 
Reunite. 
(Sursa: Digi 24) 
 
 

 Kovesi demontează acuzaţiile fostului ofiţer SRI şi sesizează Inspecţia Judiciară 
Procurorul şef al DNA, Laura Codruţa Kovesi, a cerut Inspecţiei Judiciare să intervină în contextul afirmaţiilor 
fostului ofiţer SRI, Daniel Dragomir, care acuza recent procurorii că ar fi acţionat sub comanda SRI, iar multe 
dosare de corupţie ar fi fost fabricate. 
"Afirmațiile sunt calomnioase și denigratoare", se arată, printre altele, în sesizarea şefei DNA, care subliniază 
faptul că Daniel Dragomir este "o persoană care în prezent este inculpată, judecată în apel de către Curtea de 
Apel București". 
Daniel Dragomir a fost arestat în dosarul Black Cube, a cărui ţintă a fost Laura Codruţa Kovesi. „Mail-urile mele şi 
ale familiei nu au fost sparte. Din verificările pe care le-am făcut nici măcar nu s-a încercat acest lucru. Au fost 
doar telefoane care au fost date în mod repetat şi insistent familiei şi prietenilor apropiaţi. Este o anchetă în 
derulare la DIICOT. Sper să afle cât mai repede şi cât mai complet adevărul. Cu siguranţă sunt implicate persoane 
pe care noi le-am investigat sau persoane care susţin persoanele pe care noi le-am investigat”, spunea șefa DNA, 
în contextul dezvăluirilor privind acea operaţiune. 
Mai jos, comunicatul integral al DNA: 
În temeiul dispozițiilor art. 75 alin.(1) din Legea nr. 303/2004, republicată, cu modificările și completările 
ulterioare, privind statutul judecătorilor și procurorilor, procurorul șef al Direcției Naționale Anticorupție cere 
Inspecției Judiciare să efectueze verificări cu privire la situația constatată în legătură cu afirmațiile făcute la data 
de 11 septembrie 2017, la un post de televiziune, de Dragomir Daniel, fost ofițer S.R.I. (inculpat trimis în judecată 
pentru fapte de corupție și asimilate corupției). 
Astfel, numitul Daniel Dragomir a lăsat să se înțeleagă faptul că rechizitoriile Direcției Naționale Anticorupție nu se 
sprijină pe probațiunea instrumentată de procurori în baza dispozițiilor procesual penale, ci că ar fi întocmite de 
angajații unei alte instituții, respectiv S.R.I., iar rolul procurorilor D.N.A. s-ar rezuma la semnarea și trimiterea la 
instanță a rechizitoriilor. 
„Moderator: Ofițerii SRI făceau rechizioriile?  
Daniel Dragomir: Da, domnule (...), ofițerii SRI...  
Moderator: Și bravii procurori DNA, ăia care plâng când îi controlează Inspecția Judiciară doar le semnau?  
Daniel Dragomir: Bravii procurori DNA le luau, le contrasemnau și le trimiteau la instanță în speranța că onor 
câmpul tactic se va ocupa în continuare asigurând culoarele necesare pentru obținerea condamnării individului.” 
Cu aceeași ocazie, numitul Daniel Dragomir a afirmat:  
„În momentul în care vorbim de ofițeri acoperiți între judecători și procurori, în momentul ăla e o încălcare gravă a 
Constituției care duce la situații despre care vorbeați mai devreme. 
(...)  

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://www.digi24.ro/stiri/actualitate/justitie/black_cube/cine-este-fostul-ofiter-sri-retinut-in-dosarul-black-cube-si-de-ce-il-acuza-diicot-si-dna-566136
http://www.digi24.ro/stiri/actualitate/justitie/black_cube/dosarul-black-cube-cei-care-ar-fi-spionat-o-pe-codruta-kovesi-ies-din-arest-541039
http://www.digi24.ro/stiri/actualitate/justitie/black_cube/dosarul-black-cube-cei-care-ar-fi-spionat-o-pe-codruta-kovesi-ies-din-arest-541039


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Moderator: În contextul ăsta, domnule general (...) făceau rechizitoriul, dădeau procurorului desemnat de câmpul 
tactic să se ocupe de el, care îl semna, îl trimitea în instanță și ajungea la judecătorul Y, desemnat tot de câmpul 
tactic, care îl băga la beci pe fraier. E posibilă construcția asta? 
Daniel Dragomir: Nu e numai posibilă, este extrem de concretă. Una dintre posibilități, cum spuneați, o aveți în 
fața dvs, sunt eu.”  
Sesizarea Inspecției Judiciare are în vedere următoarele:  
- afirmațiile sunt calomnioase și denigratoare, sunt făcute de o persoană care în prezent este inculpată, judecată 
în apel de către Curtea de Apel București, au potențial de a submina autoritatea judecătorească și de a pune în 
discuție deontologia profesională a magistraților; 
- afirmațiile au un impact major asupra opiniei publice, fiind de natură să aducă atingere independenței sistemului 
judiciar;  
- afirmațiile creează dubii greu de înlăturat cu privire la independența magistraților, acreditând ideea că 
activitatea procurorilor implicați în înfăptuirea procesului judiciar se desfășoară cu încălcarea principiului 
consacrat de art. 2 din Codul de procedură penală, conform căruia procesul penal se desfășoară conform 
dispozițiilor prevăzute de lege. 
Comunicatul DNA poate fi consultat şi AICI. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 DIICOT îi dă veștile proaste lui Tudorel Toader: Ce au trimis procurorii la CSM 
Propunerea de înfiinţare a unei direcţii specializate în anchetarea magistraţilor este "cel puţin inoportună", se 
arată în observaţiile cu privire la proiectul de modificare a legilor Justiţiei transmis de Direcţia de Investigare a 
Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism (DIICOT) la Consiliul Superior al Magistraturii (CSM), 
potrivit agerpres.ro.  
 
Potrivit DIICOT, magistraţii ar reprezenta în această situaţie singura categorie profesională din România pentru 
care s-ar crea o asemenea structură.  
 
"Cu privire la art. IX care prevede organizarea şi funcţionarea în cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de 
Casaţie şi Justiţie a unei direcţii specializate pentru efectuarea urmăririi penale pentru infracţiunile săvârşite de 
judecători şi procurori, apreciem că o asemenea măsură nu este justificată de nici un raţionament practic pentru 
care s-ar crea o astfel de direcţie, în condiţiile în care în cadrul DNA există serviciu specializat. (...) Propunerea este 
cel puţin inoportună ţinând cont de 'competenţa exclusivă', aceasta urmând a prelua absolut orice plângere 
penală îndreptată contra unui magistrat. Numai penitenciarele din ţară reprezintă o sursă inepuizabilă de plângeri 
penale împotriva magistraţilor (procurori sau judecători) care emit soluţii în contradicţie cu interesele petenţilor-
condamnaţi/arestaţi, astfel încât noua direcţie ar necesita resurse umane apreciabile", se arată în document. 
În opinia DIICOT, sistemul actual de cercetare a infracţiunilor de care sunt acuzaţi magistraţii corespunde nevoii 
de echitate şi resurselor umane şi materiale existente.  
 
Referitor la propunerea de trecere a Inspecţiei Judiciare de la CSM în subordinea ministrului Justiţiei, se apreciază 
că ar afecta independenţa instituţiei de control.  
 
"Consecvenţi principiului independenţei în raport de factorul politic, apreciem că o autonomie reală a Inspecţiei 
Judiciare exclude orice legătură, în funcţionarea acesteia, cu puterea executivă. Progresele realizate în ultima 
perioadă de către Inspecţia Judiciară precum şi cele constatate de către organismele europene de verificare nu 
îndreptăţesc modificarea statutului şi organizării acestei instituţii", se arată în documentul elaborat de DIICOT. 
DIICOT nu este de acord nici cu propunerea ca numirea procurorului general şi a procurorilor şefi ai DNA şi DIICOT 
să fie făcută de ministrul Justiţiei, propunând în schimb ca cei trei, dar şi adjuncţii lor, să fie numiţi de preşedintele 
României, la propunerea Secţiei pentru procurori a CSM, care va selecta candidaţii prin interviu dintre procurorii 
care au o vechime minimă de 15 ani în funcţia de judecător sau procuror şi nu au fost sancţionaţi disciplinar.  
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"În opinia noastră, soluţia propusă de Ministerul Justiţiei nu asigură pe deplin neamestecul deciziei politice în 
numirea şefilor PÎCCJ, DNA si DIICOT, ministrul fiind membru al executivului, chiar şi în situaţia în care acesta nu 
este afiliat politic, accede în guvern urmare unei susţineri politice. În plus, ministrul justiţiei este membru de drept 
al CSM, context în care participă cu drept de vot în procedura de selecţie care se desfăşoară", se precizează în 
documentul citat.  
 
DIICOT critică şi propunerea de stabilire a unor limite minime de vârstă şi vechime pentru admiterea în 
magistratură.  
 
"Nimeni nu explică logica după care un deputat de 23 de ani are experienţa necesară pentru a face legi, dar 
magistratul care doar le aplică nu are această experienţă. (...) Vârsta medie la care un tânăr devine magistrat 
definitiv este, în realitate, de minim 26-27 de ani. Prin urmare, problema necesităţii instituirii unei vârste minime 
de 30 de ani este falsă şi nu va avea decât aptitudinea de a crea dezechilibre majore în procesul de selecţie a 
viitorilor magistraţi, cu consecinţe dintre cele mai grave asupra bunei funcţionări a justiţiei", se mai arată în 
observaţiile transmise CSM. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Anunț de ULTIMĂ ORĂ de la Guvern despre programul Start-up nation: 'Avem bani' 
Ministrul pentru IMM-uri, Ilan Laufer, a răspuns criticilor din ultima perioadă și a declarat, la Antena 3, că sunt 
bani pentru programul start-up nation. 
„Atunci când discutăm despre un proiect de o asemenea anvergură este normal să existe și critici. Lucrul acesta 
nu mă deranjează. Ceea ce mă interesează este buna desfășurare și buna implementare a proiectului, raportat la 
resursele de care dispunem. Proiectul este un proiect deosebit. (...) În clipa asta și în conformitate cu procedura, 
suntem încă în perioada de evaluare, ceea ce înseamnă că se semnează acordurile de finanțare. Am ajuns undeva 
la cifra de 5 mii. Noi trebuie să ajungem până undeva la cifra de 9000.”, a spus Ilan Laufer. 
Întrebat dacă cele 9 mii de proiecte sunt finanțate din bugetul care există acum sau din bani viitori, Laufer a 
declarat că „și, și”. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Profesorii care vor folosi auxiliare neaprobate de Minister, ameninţaţi cu dosar penal 
Ministerul Educaţiei îi ameninţă cu dosar penal pe profesorii care folosesc manuale auxiliare neaprobate de 
Minister. 
Ministerul Educaţiei Naţionale (MEN) a transmis o notă inspectoratelor şcolare judeţene şi al municipiului 
Bucureşti prin care anunţă că este interzisă utilizarea de auxiliare şcolare neaprobate de minister, iar în cazul în 
care nu este respectată această obligaţie atunci MEN “îşi rezervă dreptul de a sesiza organele de stat abilitate”. 
În documentul respectiv se precizează că articolul 69 alineatul 1 din Legea Educaţiei Naţionale cu numărul 1/2011 
stipulează că în cadrul unităţilor de învăţământ preuniversitar se folosesc numai manuale şcolare şi auxiliare care 
sunt aprobate de către Ministerul Educaţiei Naţionale. 
De asemenea, în documentul transmis inspectoratelor şcolare se menţionează că ministrul Educaţiei Naţionale "a 
aprobat prin Ordinul numărul 4576 din 9 august 2017 constituirea unei Comisii care a elaborat Metodologia-cadru 
privind asigurarea omologării utilizării mijloacelor de învăţământ în învăţământul preuniversitar, respectiv 
Metodologia-cadru privind reglementarea utilizării auxiliarelor didactice în unităţile de învăţământ preuniversitar, 
totodată, prin acelaşi document fiind abrogat Ordinul ministrului Educaţiei şi Cercetării numărul 4916/ 2002 
pentru aprobarea Metodologiei de avizare a mijloacelor de învăţământ". 
MEN le transmite inspectoratelor şcolare că, în aceste condiţii, este interzisă utilizarea de auxiliare şcolare 
neaprobate de către minister. 
“Până la adoptarea procedurilor legale pentru acreditarea/autorizarea auxiliarelor şcolare în unităţile de 
învăţământ preuniversitar, este interzisă utilizarea de auxiliare şcolare neaprobat de Ministerul Educaţiei 
Naţionale. 
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Precizăm că în cazul în care nu va fi respectată această obligaţie, Ministerul Educaţiei Naţionale îşi rezervă dreptul 
de a sesiza organele de stat abilitate în legătură cu încălcarea cu vinovăţie a prevederilor articolului 69 alineatul 1 
din Legea Educaţiei Naţionale numărul 1/2011 cu modificările şi completările ulterioare”, se mai arată în nota 
transmisă de MEN. 
Documentul este datat 11 septembrie. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Comisia de Afaceri Europene: Legea anti-multinaționale, un dezastru 
Senatorii au adoptat tacit marți o propunere legislativă a PNL privind plata impozitului pe profit de către 
multinaționale care nu este decât un copy-paste integral și nefericit după o Directivă europeană în domeniu. 
Propunerea a trecut deși Comisia pentru Afaceri Europene a Senatului a dat un aviz negativ care demonstrează 
cât de după ureche se fac legile în România. Comisia sfătuiește parlamentarii să se mărginească la ce se pricep. 
Cu scopul de a stabili un echilibru pentru toate firmele care desfășoară activități economice pe teritoriul 
României, parlamentarii au propus într-o inițiativă legislativă ca impozitele să fie plătite chiar în statul în care se 
generează profitul, astfel încât companiile care activează și în alte țări să nu mai poată evita plata taxelor și 
impozitelor în țara noastră. Proiectul de lege a trecut marți de Senat și e va ajunge, pentru votul decisiv, la 
deputați, informează Avocatnet.ro. 
Dar despre ce este vorba? În toamna anului trecut peste 20 de parlamentari liberali, printre care şi Alina Gorghiu 
şi Daniel Zamfir, au iniţiat un proiect de lege care prevede impozitarea în România a profitului obţinut de marile 
companii în ţara noastră. 
Proiectul de lege nu era decât un copy-paste după Directiva europeană 2016/1164 care ar urma să intre în vigoare 
la 1 ianuarie 2019. Inițiatori au copiat directiva UE cu conștiinciozitate, singura modificare constând în faptul că au 
scos din proiect ultimul articol al Directivei care privește data intrării în vigoare a acesteia. Proiectul de lege 
prevede ca dată de aplicare a acestuia 1 ianuarie 2017. 
Propunere legislativă a PNL, numită ”stabilirea normelor împotriva practicilor de evitare a obligațiilor fiscale”, a 
apărut pe situl Camerei Deputaților o zi după ce Alina Gorghiu a lansat un atac pe Facebook la adresa companiilor 
internaționale care ”își trimit profitul în afară prin diverse tertipuri”. Inițiatorii liberali au spus că propunerea lor 
”garantează că impozitele trebuie să fie plătite acolo unde sunt generate profiturile, în ţara în care este creată 
valoarea, adică în România”. 
Deputaţii PNL şi-au fundamentat proiectul ”şi pe o realitate incontestabilă care s-a consolidat în economia 
românească, şi anume adâncirea dezechilibrelor dintre cei care plătesc impozitele în România şi cei care se 
sustrag de la plata acestor obligaţii fiscale”. ”Astfel, în vreme ce unii întreprinzători plătesc 16% impozit pe profit, 
unele companii cu activitate în mai multe state își trimit profitul înregistrat în România, în state terțe din lume, 
inclusiv prin intermediul unor societăți comerciale de tip offshore. De asemenea, este de notorietate deja faptul 
că, tot mai frecvent, companii care activează în România se străduiesc să ajungă la un profit contabil zero, tocmai 
ca să evite să plătească taxe și impozite în România, folosindu-se de diferite societăți comerciale internaționale 
pentru a scăpa de responsabilitățile fiscale românești”, spun ei. 
O prevedere neaplicabilă 
Promițătoare ca subiect, cu priză la electorat, propunerea PNL nu este aplicabilă și conține erori. Proiectul de lege 
nu este propriu-zis o transpunere a Directivei 1164 în legislația noastră, adică realizarea unei legi noi, racordată la 
prevederile naționale, inclusiv la Codul Fiscal, ci o copiere mecanică a Directivei europene. 
Mai mult sunt nerespectate cerințe cuprinse în Directiva 1164. În articolul Directivei nepreluat de parlamentarii 
PNL în proiectul de lege, legiuitorul european cere statelor membre UE să trimită la Bruxelles, anterior intrării în 
vigoare, legile realizate pentru implementarea Directivei. Prevederea lipsește din proiectul românesc. 
O astfel de lege contravine actualului Cod Fiscal, aflat în vigoare, dar și Tratatelor de evitare a dublei impuneri 
semnate de România, comenta anul trecut acest proiect, Dan Schwartz, consultant fiscal și expert în prețuri de 
transfer. 
”Este o aberație din punctul meu de vedere. Nu va funcționa. Parlamentarii nu știu o chestiune esențială, știută de 
un avocat care de abia a terminat Facultatea de Drept. În România prevederile tratatelor internaționale la care 
România este parte sunt mai puternice decât legislația internă. România are semnate convenții de evitare a dublei 
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impuneri cu peste 80 de țări. Conform acestor convenții impozitele se plătesc într-un anumit mod, specific fiecărei 
convenții , indiferent de ce spune legislația internă. Prin urmare chiar dacă această lege e promovată în 
Parlament, aceasta nu poate fi aplicată pentru că statul român va fi dat în judecată și va pierde”, spune el. 
”Stupefiază de-a dreptul în această poveste – un copy-paste de la cap la coadă ajunge să se numească 
”transpunerea unei directive” (comparați textul „bruxellez” cu textul ”românesc”. Singura adaptare stă în 
termenul de aplicare – 1 ianuarie 2020, în forma europeană, devine la noi 1 ianuarie 2017). Asta înseamnă acum 
transpunere? Până și formulările ”în conformitate cu legislația statului membru” sunt copiate fără nicio reținere. 
”Legiuitorii” noștri nici măcar nu-și pun problema unei minime armonizăzi cu reglementările naționale, să 
înțeleagă și contribuabilul, plătitorul de taxe fără tertipuri, ce și cum se modifică!”, spunea și consultantul fiscal 
Adrian Luca, de la firma Transfer Pricing Services. 
El adăuga că articolul 288 din Tratatul privind Funcționarea UE prevede că directiva este obligatorie pentru țările 
destinatare cu privire la rezultatul care trebuie atins, lăsând autorităților naționale competența în ceea ce privește 
forma și mijloacele. ”Țările UE beneficiază de spațiu de manevră în acest proces de transpunere. Acest lucru le 
permite să țină seama de caracteristicile naționale specifice. Transpunerea trebuie efectuată în termenul stabilit 
la momentul adoptării directivei (în general, în decurs de doi ani)”, spune Adrian Luca. 
Derapajele, sancționate de către Comisia de Afaceri Europene a Senatului. 
În avizul negativ dat propunerii, Comisia a recunoscut importanța subiectului și nevoia de a avea prevederi 
moderne în domeniu. Comisia a afirmat însă că în forma actuală propunerea legislativă ”nu răspunde exigențelor 
minimale privind transpunerea unui act juridic european în legislația națională internă”. Ce reclamă Comisia? 
-Prevederi lipsite de sens pentru legislația națională. 
-Nu este definită opțiunea României în domeniu, deși directiva permite statelor membre diferite alternative. 
-Nu sunt definiți cu exactitate destinatarii normelor propunerii legislative. 
Nu în ultimul rând, Comisia pentru Afaceri Europene temperează zelul inițiatorilor de proiecte similare. ”Comisia 
pentru afaceri europene consideră că transpunerea actelor normative europene complexe sau cu prevederi foarte 
tehnice este preferabilă să se facă prin proiecte de lege elaborate de ministerele competente, respectându-se 
dreptul Parlamentului de a amenda textul, în situația în care se dovedește necesar”, spune in aviz Comisia. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Banca Mondială îl temperează pe Tudose: sunt doar discuții preliminare pentru autostrada Ploiești-București 
După ce premierul Mihai Tudose a anunțat implicarea Băncii Mondiale (BM) în realizarea autostrăzii Ploiești-
Brașov, oficialii instituției mondiale au venit cu precizări. Deocamdată se discută doar dacă va exista și care vor 
fi domeniile de colaborare. 
Discuțiile purtate cu premierul Mihai Tudose sunt menite să identifice domeniile cheie în care instituția poate 
coopera cu România, au comunicat oficialii BM la două zile după ce premierul a dat sigură implicarea BM în 
proiectul autostrăzii, potrivit unui răspuns oficial al băncii către cursdeguvernare.ro. 
”O echipă condusă de Tatiana Proskuryakova, Manager de Țară al Băncii Mondiale pentru România, a avut pe 5 
septembrie o întălnire introductivă cu primul-ministru Tudose. 
Întâlnirea a fost o oportunitate pentru a discuta parteneriatul curent între Banca Mondială și România și a reitera 
suportul Băncii pentru prioritățile de dezvoltare socio-economică ale României în contextul Strategiei privind 
Parteneriatul cu Țara pentru perioada 2018-23. Primul-ministru Tudose a cerut suportul Băncii Mondiale pentru 
finalizarea autostrăzii Ploiești-Brașov. Instrumentele și sectoarele specifice ale colaborării între Banca Mondială și 
România sunt subiectul unor discuții în desfășurare și vor fi definite în parteneriat cu autoritățile române în 
viitorul apropiat. 
În contextul pregătirii noii Strategii privind Parteneriatul cu Țara, Banca Mondială va lucra împreună cu 
autoritățile române pentru a identifica domeniile cheie unde Banca își poate oferi expertiza, inclusiv în 
infrastructură, sector care este foarte important pentru conectivitatea, competivitatea și convergența României 
cu celelalte membre ale UE.” au spus oficialii BM. 
Deși nu este clar dacă și cum BM va ajuta România în privința acestui proiect, Mihai Tudose s-a apucat să și 
strângă banii necesari. Chestionat marți asupra strângerii de dividende de la Romgaz, premierul a spus că sumele 
colectate astfel vor demonstra BM că avem banii necesari pornirii acestui proiect. 
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”De la Banca Mondială am solicitat ajutor tehnic și vă dau un exemplu: (...) autostrada București-Brașov. (...) Am 
vorbit cu Banca Mondială (...) să facem unitate de management-proiect sub conducerea lor, cu sprijinul lor 
tehnic", a declarat Tudose acum o săptămână. Potrivit șefului Executivului, Banca Mondială va oferi suportul 
tehnic și va coordona această lucrare, în timp ce fondurile vor fi date de autoritățile române. 
"Facem o echipă de suport, iar tot ceea ce înseamnă management de proiect să fie la un organism întreg la minte 
— Banca Mondială. Să ne dea suport tehnic și să coordoneze această lucrare. (...) Banii sunt de la noi", a spus 
Tudose. 
Citește pe situl Digi24.ro și ”Ce poate face Banca Mondială pentru autostrada Comarnic-Brașov”. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 SUA: Ridicarea vizelor pentru români, discutată de ambasadorul George Maior cu senatorul Ben Cardin 
Ambasadorul George Cristian Maior a solicitat senatorului Ben Cardin susținere pentru ridicarea vizelor pentru 
cetățenii români, liderul american declarându-și sprijinul în Congresul SUA pentru acest demers, informează un 
comunicat al Ambasadei României în Statele Unite ale Americii, remis miercuri AGERPRES. 
Sursa citată relevă că ambasadorul României în SUA, George Cristian Maior, a avut miercuri o întrevedere cu 
senatorul Ben Cardin (democrat, statul Maryland), ranking member al Comitetului pentru relații externe din 
Senatul SUA. 
"Cu prilejul întâlnirii, ambasadorul României i-a înmânat oficialului american Ordinul Național 'Steaua României', 
în grad de 'Comandor', conferit de președintele României, Klaus Iohannis, cu prilejul aniversării a 20 de ani de 
Parteneriat Strategic între România și Statele Unite ale Americii, în semn de înaltă apreciere pentru implicarea 
personală avută în direcția excelentei cooperări bilaterale în plan politic, militar și economic", precizează 
comunicatul menționat. 
În contextul ceremoniei de decorare, cei doi interlocutori au mai abordat "teme de interes major pentru relația 
bilaterală româno-americană, precum cooperarea în domeniul politico-militar și de securitate, evoluțiile din 
regiune, dar și dimensiunea interacțiunii directe dintre cetățenii celor două țări (people-to-people) din cadrul 
Parteneriatului Strategic cu Statele Unite". 
Potrivit comunicatului citat, ambasadorul George Cristian Maior a reiterat interesul legitim al României de a fi 
inclusă în programul Visa Waiver, solicitând susținerea senatorului Ben Cardin pentru identificarea instrumentelor 
legislative capabile să faciliteze acest deziderat al cetățenilor și autorităților române. 
"Ca răspuns, liderul democrat al Comitetului pentru relații externe și-a declarat sprijinul în Congresul SUA pentru 
eforturile de includere a României în programul Visa Waiver, apreciind că cetățenii români vor putea contribui la 
prosperitatea și dezvoltarea turismului în SUA", se arată în comunicatul Ambasadei României la Washington. 
De asemenea, adaugă comunicatul, senatorul american a considerat "utilă separarea temelor legate de 
fenomenul imigrației, întrucât facilitarea turismului pentru cetățenii străini nu trebuie conectată cu tema 
refugiaților, acțiunile teroriste și alte amenințări actuale." 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Dr. Alexandru Rafila va reprezenta regiunea în cadrul Comitetului Executiv al Organizației Mondiale a Sănătății 
Comitetul Regional al Organizației Mondiale a Sănătății (OMS) pentru Europa l-a desemnat, miercuri, pe prof. dr. 
Alexandru Rafila să reprezinte regiunea în cadrul Comitetului Executiv al OMS, au declarat, pentru AGERPRES, 
participanți la reuniunea OMS de la Budapesta. 
La Budapesta se desfășoară lucrările celei de a 67-a sesiuni a Comitetului Regional al OMS pentru Europa, care 
include 53 de state. 
Miercuri, România a fost aleasă alături de Germania, Finlanda și Israel să reprezinte regiunea în cadrul Comitetului 
Permanent al OMS începând din luna mai 2018. 
România va avea ca reprezentat pe prof. dr. Alexandru Rafila, ales datorită experienței acumulate la nivel național 
și internațional în domeniul sănătății publice.  
 
Alexandru Rafila a fost timp de trei ani membru al Comitetului Permanent al Biroului OMS pentru Europa, a 
ocupat numeroase funcții publice în Ministerul Sănătății și este profesor la UMF "Carol Davila". 
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Comitetul Executiv al OMS stabilește temele și liniile directoare din domeniul sănătății la nivel mondial și ia 
deciziile privind modul de implementare a acestora, are sediul la Geneva și este alcătuit din 32 de experți aleși din 
rândul celor 193 de state membre. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Român reținut pentru terorism. Bărbatul intenționa să atace trupele speciale ale Ministerului Afacerilor 
Interne 
Un bărbat din Roman e acuzat de acte de terorism şi trafic de migranţi. Românul, care se convertise la Islam, a 
fost reţinut. Cristian Bârzu s-a convertit la Islam după ce a executat o pedeapsă cu închisoarea în Germania. 
În închisoarea din Germania ar fi intrat în contact cu mai mulţi deţinuţi de religie musulmană, s-a raliat la 
ideologia acestora și și-a declarat susţinerea faţă de atentatele teroriste. 
Deşi era plasat sub control judiciar pentru o tentativă de omor, Bârzu voia să părăsească România pentru a ajunge 
în Germania, iar de acolo să intre în legătură cu jihadiști din Siria. 
Și-ar fi exprimat intenţia de a comite atacuri cu bombă la adresa trupelor speciale ale Ministerului Afacerilor 
Interne care ar fi încercat să-l captureze. 
Mai mult, împreună cu alți 3 inculpați, Bârzu identifica persoane de origine musulmană interesate să obțină acte 
falsificate pentru ca acestea să pătrundă în spațiul european. 
Marți, procurorii DIICOT au efectuat 9 percheziții în Vaslui și Roman. Au fost ridicate obiecte de cult islamice, bani, 
telefoane mobile și acte false. 
Inculpaţii au fost prezentaţi Curţii de Apel Iaşi cu propunere de arestare preventivă pentru 30 de zile. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Juncker: UE trebuie să primească rapid România în Schengen 
Uniunea Europeană trebuie să primească rapid Bulgaria și România în spațiul Schengen, dar și Croația la 
momentul potrivit, a declarat miercuri, în plenul Parlamentului European la Strasbourg, președintele Comisiei 
Europene, Jean-Claude Juncker, în discursul său anual privind starea Uniunii, relatează Agerpres.  
Cu ocazia unei vizite efectuate în România la începutul lunii mai, Juncker își exprimase convingerea că până la 
momentul în care va prelua președinția Consiliului Uniunii Europene, în 2019, România nu va mai fi monitorizată 
prin Mecanismul de Cooperare și Verificare (MCV) în domeniul justiției și va fi parte a spațiului Schengen. 
Cu același prilej, șeful Comisiei Europene se pronunțase ferm în favoarea aderării României la spațiul Schengen, 
dat fiind că statul român a îndeplinit toate condițiile care se impun. 
Finalizarea procesului de aderare la Spațiul Schengen este supusă deciziei unanime a statelor membre, la nivelul 
Consiliului Uniunii Europene, amintește MAE pe site-ul său, care notează că în prezent România aplică majoritatea 
dispozițiilor acquisului Schengen și acționează, astfel, ca un membru de facto cu o contribuție semnificativă la 
însăși securitatea Spațiului Schengen, gestionând peste 2000 de km de frontieră externă a Uniunii Europene. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Juncker critică vaccinarea din România. Stadiul campaniei de imunizare - peste 200 de mii de copii vaccinați în 
3 luni 
Preşedintele Comisiei Europene trage un semnal de alarmă în legătură cu vaccinarea împotriva rujeolei, boală 
care a mai răpus un bebeluş din România. În discursul despre starea Uniunii, Jean-Claude Juncker a atras atenţia 
că nu mai trebuie să existe decese care pot fi prevenite. 
Jean-Claude Juncker: "Este inacceptabil că în 2017 încă sunt copii care mor din cauza unor boli care ar trebui să 
fie deja eradicate în Europa. (…) Copiii din România şi din Italia trebuie să aibă acces la vaccin anti-rujeolic la fel 
ca alţi copii din toată Europa. Fără drept de apel". 
Vaccin anti-rujeolă există acum, subliniază medicii. Ministerul Sănătăţii a cumpărat peste 560 de mii de doze. Ba 
chiar a lansat procedura de achiziţie şi pentru următorii 4 ani. 
În ultimele luni, medicii i-au căutat pe cei care nu-şi vaccinaseră copiii şi le-au explicat importanţa imunizării. Au 
ajuns şi în comunităţile defavorizate, acolo unde sunt problemele cele mai mari. 
La Târgu-Jiu, în campanie au mai fost implicaţi liderii romilor şi asistenţii comunitari. 
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Totuși, încă mai sunt părinţi care amână sau refuză vaccinarea. 
Epidemia de la noi a pornit dintr-o comunitate săracă de romi, care nu erau nici măcar înscrişi la vreun medic. Unii 
abia reveniseră din Italia, unde circula virusul rujeolei. 
De la începutul anului trecut, în toată ţara au fost peste 9.100 de cazuri și 34 de morţi - cei mai mulţi copii mici, 
nevaccinaţi. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Ministerul de Externe a reușit salvarea din Siria, prin Liban, a cinci cetățeni români 
Ministerul român al Afacerilor Externe a reușit repatrierea din Siria a cinci cetățeni români și unui cetățean sirian 
membru de familie al acestora, a anunțat, miercuri, un comunicat al MAE. 
Operațiunea a fost organizată "la nivelul Celulei de Criză a MAE". 
În acest context, o echipă consulară mobilă din cadrul misiunii diplomatice române la Beirut s-a deplasat în 
punctul de trecere a frontierei dintre Siria și Liban, pentru a asigura asistența și protecția consulară necesare. 
MAE a suportat în întregime costurile aferente eliberării vizelor pentru fiecare cetățean repatriat, în vederea 
intrării acestora pe teritoriul Republicii Libaneze. De asemenea, pe perioada procesului de repatriere, Ambasada 
României la Damasc a asigurat cazarea. 
În prezent, Ambasada României la Damasc acordă asistență și protecție consulară și cetățenilor din Australia, 
Canada, Franța, Republica Moldova și Portugalia aflați pe teritoriul Siriei. 
De la debutul operațiunilor de evacuare din Siria, în anul 2011, s-a reușit repatrierea unui număr de 735 de 
cetățeni români și membrii de familie ai acestora, prin intervenția directă a Ambasadelor României la Damasc și 
Beirut și sub coordonarea Celulei de Criză a MAE. 
(Sursa: Romania Libera) 
 

 Hunedoara: Anchetă pentru stabilirea cauzelor incendiului de la fabrica din Orăștie; se iau în calcul și imagini video 
Inspectoratul pentru Situații de Urgență (ISU) Hunedoara a constituit o comisie pentru investigarea cauzelor 
probabile care au dus la producerea incendiului de la fabrica de uleiuri esențiale din municipiul Orăștie, în calcul 
fiind luată și posibilitatea utilizării unor imagini video de la sistemul de supraveghere al uzinei, a declarat miercuri 
prim-adjunctul inspectorului șef al ISU Hunedoara, lt.col. Claudiu Achim. 
"Sunt câteva declarații de la martori, dar nu aș vrea să emit niciun fel de ipoteză fiindcă ar fi mult prea devreme să 
ne pronunțăm. Poliția face investigații asupra celor prezenți la fața locului, angajaților prezenți în schimbul de 
lucru. Comisia este la fața locului, urmează să strângem probe, să vedem ce imagini video mai avem—pentru că 
obiectivul era asigurat video perimetral, să vedem dacă s-au putut stoca imaginile", a spus Achim. 
Potrivit primelor declarații luate unor martori, incendiul a izbucnit în hala destinată procesului de producție al 
uleiurilor esențiale, după care s-a extins rapid în întregul imobil. La momentul producerii incendiului, în fabrică se 
aflau 14 oameni, dintre care cinci muncitori, iar restul personal TESA. 
"În orice caz, din declarațiile celor prezenți la fața locului, nu neapărat ale celor din amplasament (din fabrică, 
n.r.), incendiul s-a produs deosebit de repede în primul imobil, în hala destinată procesului de fabricație a 
uleiurilor esențiale. Tot așa de repede a ajuns să fie generalizat în întregul imobil", a precizat adjunctul 
comandantului ISU Hunedoara. 
El a mai arătat că la solicitarea Agenției de Protecția Mediului Hunedoara, ISU desfășoară o altă investigație 
privind împrejurările care au condus la producerea acestui accident major. 
Fabrica de uleiuri esențiale este autorizată pentru securitatea la incendiu din anul 2008, când a fost avizat primul 
imobil destinat procesului de fabricație. Ulterior, pe măsura dezvoltării firmei, au fost autorizate și spațiile de 
depozitare din amplasament. Până acum, fabrica a fost amendată de inspectorii ISU Hunedoara cu 30.000 de lei 
pentru că nu au fost actualizate documentele interne referitoare la planul de urgență internă, conform dezvoltării 
de pe amplasament. Ultimul control efectuat la firma din Orăștie a fost în luna mai 2017. 
Fabrica deține autorizație de mediu, însă Garda de Mediu a sancționat compania cu două amenzi, în ultimii doi 
ani, de 40.000 de lei și 20.000 de lei, pentru neraportarea cantităților de materiale depozitate către Garda de 
Mediu și Agenția de Mediu și pentru că nu a transmis noile spații de depozitare din amplasament, a arătat, la 
rândul său, comisarul general adjunct al Gărzii de Mediu, Robert Szep. 
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Incendiul de la fabrica de uleiuri esențiale din Orăștie s-a manifestat violent pe aproximativ 5.000 de metri pătrați 
ai platformei industriale din localitate. Focul a fost lichidat de pompieri după aproximativ 20 de ore de luptă cu 
flăcările. 
În operațiuni au fost implicați 50 de pompieri hunedoreni precum și din județele Alba, Sibiu, Timiș și Gorj, ce au 
intervenit cu 12 autospeciale cu apă și spumă. Echipele de pompieri vor supraveghea în continuare zona 
incendiată pentru eliminarea oricărei posibilități de reinițiere a arderii, a precizat prefectul județului Hunedoara, 
Fabius Kiszely. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Jean-Claude Juncker, propunere ȘOC în Parlamentul European! Funcția lui Donald Tusk, 'în pericol'? 
Preşedintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker, a propus miercuri comasarea funcţiei sale cu cea a lui 
Donald Tusk, preşedintele Consiliului European, organism ce îi reuneşte pe cei 28 de lideri din cadrul Uniunii 
Europene, relatează AFP, conform agerpres.ro.  
"Eficienţa europeană ar putea câştiga forţă dacă am putea comasa preşedinţia Comisiei Europene cu cea a 
Consiliului European", a declarat Juncker în discursul său privind starea Uniunii, susţinut în plenul Parlamentului 
European la Strasbourg.  
 
"Peisajul european ar fi mai lizibil şi mai uşor de înţeles dacă nava europeană ar fi condusă de un singur căpitan. 
Faptul de a avea un singur preşedinte ar reflecta mai bine adevărata natură a Uniunii Europene, deopotrivă ca 
uniune a statelor şi ca uniune a cetăţenilor", a adăugat el. 
Preşedintele Consiliului European, ales cu o majoritate calificată pentru un mandat de doi ani şi jumătate de către 
şefii de stat şi de guvern europeni, pregăteşte şi prezidează summiturile europene. De asemenea, el are rolul de a 
reprezenta UE în afacerile internaţionale.  
 
Funcţia, exercitată anterior, prin rotaţie, de către şefii de stat, a devenit oficială şi permanentă la intrarea în 
vigoare a Tratatului de la Lisabona în 2009. 
De asemenea, numit de către liderii statelor membre, cu aprobarea Parlamentului European, preşedintele 
Comisiei Europene defineşte orientările politice ale organismului pe care îl conduce şi le pune în aplicare. El 
reprezintă, de asemenea, UE pe scena internaţională.  
 
Comisia dispune de competenţe largi. Ea poate propune o nouă legislaţie, dar este totodată garantul aplicării 
dreptului european de către statele membre, ceea ce poate provoca dispute semnificative, cum s-a întâmplat în 
privinţa solidarităţii în redistribuirea migranţilor (în special cu Ungaria) sau a problemei statului de drept în 
Polonia.  
 
De asemenea, Comisia are sarcina de a negocia în numele Celor 28 acordurile comerciale ale UE şi este gardianul 
concurenţei în cadrul Uniunii, ceea ce i-a permis, de exemplu, să impună recent o amendă record de 2,42 de 
miliarde de euro companiei Google. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Mihai Tudose, reacție după discursul lui Jean Claude Juncker. Ce gafă a făcut premierul 
Premierul Mihai Tudose a reacționat după discursul lui Jean-Claude Juncker, din Parlamentul European, cu privire 
la starea Europei. Acesta a spus că „este pentru prima dată când Comisia Europeană nu ne critică”. Emotiv, Mihai 
Tudose a făcut și o gafă, spunând că președintele Consiliului European este Jean Claude Juncker. Precizăm că 
președintele Consiliului European este Donald Tusk. 
„Vreau să remarc şi să felicit toţi membrii Guvernului şi pe toţi românii practic, care au făcut posibil ca în mesajul 
de astăzi, mesajul anual al preşedintelui Consiliului European (c.n. Comisiei Europene), domnul Jean Claude 
Juncker, a făcut referire la România şi numai pozitiv. Este un mesaj extraordinar. Este prima dată când Comisia 
Europeană nu ne critică, ci apreciază demersurile pe care le-am făcut noi, cu toţii. România este eroina acestei 
poveşti”, a spus Tudose. 
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Împreună vom fi mai puternici                         

 
Amintim că preşedintele Comisiei Europene (CE) Jean-Claude Juncker vrea ca şefii de stat şi de guverne ai statelor 
membre UE să se întâlnească în România a doua zi după ce Marea Britanie părăseşte blocul european, în martie 
2019, pentru a trasa calea Uniunii cu 27 de membrei. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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